
Írásbeli kérdés

Dr. Schmitt Pál

az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

„PIC központok támogatása” címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok
benyújtani Dr. Réthelyi Miklós nemzeti erőforrás miniszter úrhoz .
A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

Magyarországon évente több mint kilencezer újszülött jön idő előtt a világra, legtöbbjük
intenzív ellátásra szorul . Őket úgynevezett PIC, vagyis perinatális intenzív centrumokba n
kezelik .

Az országos szakfelügyelet legutóbbi vizsgálata tragikus képet fest ezen osztályok
felszereltségéről . Továbbá: a szükségesnél negyven százalékkal kevesebb a szakdolgozó, s az
orvosok húsz százaléka is hiányzik.

A Magyar Perinatológiai Társaság 2008-ban ígéretet kapott Székely Tamás akkor i

egészségügyi miniszter úrtól, hogy Európai Uniós pályázatok útján fejleszteni tudja a PIC
központokat. Azt a tájékoztatást kapta a Társaság, hogy a Nemzeti Fejlesztési Ügynöksé g
2010. II . negyedévében írja ki az erre vonatkozó pályázatot. Mindez idáig erre nem került sor ,
holott a Társaság túljutott mind a minisztériumi, mind pedig a társadalmi egyeztetéseken .

Hogy mennyire mell őzött a beteg magyar koraszülöttek, újszülöttek ügye, az is jellemzi ,
hogy 2006-tól életbe lépett a teljesítmény-volumenkorlát, amelynek furcsa jellegzetessége ,
hogy bár a szülés, mint el őre nem tervezhető 'esemény már volumenkorlát-mentes, ám a
megszülető, és intenzív kezelést igényl ő kisbabák harmadának-negyedének kezelése nincs

`vatal a

ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ
Fidesz - Magyar Polgári Szövetség

	

Édag

	

2010

	

0 7 .
Képviselőcsoportja



finanszírozva. Pedig az újszülött része a szülésnek, tulajdonképpen gyümölcse annak . Az
orvostársadalom küzdelme eredményes volt, hiszen a szülés és az újszülöttek ellátásának
volumenkorlátját eltörölték . Érdekes azonban, hogy az intenzív ellátást igényl ő koraszülöttek
kezelésének volumenkorlátja megmaradt .

Sajnos a fennálló körülmények méltatlan helyzetbe hozzák a koraszülött-intenzív osztályon
dolgozó jól képzett szakembereket, orvosokat. Hiszen egyrészt a volumenkorlát miatt a
koraszülött csecsemők egy része nem kaphatna ellátást, másrészt a finanszírozá s
ellehetetlenítése miatt az osztályok működőképessége is veszélybe kerül .

Kérdéseim tehát e két területet érintik .

Tisztelt Miniszter Úr !

• Tervezik-e a volumenkorlát megszüntetését a koraszülöttek ellátására vonatkozóan?

• Az Európai Uniós pályázatok segítségével milyen finanszírozási lehet őségei vannak a
PIC-eknek?

Várom megtisztel ő válaszát !

Budapest, 2010 . július 7 .

Tisztelettel :

Dr. Selmeczi Gabriella
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